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  17. september 2018  

 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Agter Naalakkersuisut fortsat at færdiggøre og fremlægge den redegørelse, som 

Naalakkersuisut blev pålagt at udarbejde i forbindelse med punkt EM2017/71? 

2. I bekræftende fald, hvornår kan redegørelsen i så fald forventes omdelt til 

Inatsisartut? 

3. I forbindelse hermed er der stor forskel på alle vore mange butikker i landet, hvorfor man 
i fremtiden måske kunne forestille sig, at Naalakkersuisut måske har planer om at 
foretage undersøgelser herom og endvidere i forbindelse hermed måske, at arbejde på at 
få sænket priserne? 

(Medlem af Inatsisartut, Jess Svane, Siumut)  

  

Begrundelse: 

Priserne på brændstof er i de senere år sænket og man må derfor formode, at dette på mange 

forskellige måder har været med, til at sænke prisniveauet til gavn for forbrugerne, men nej der ses 

ingen forbedringer i den retning, tværtimod må man sige at det ingen betydning har haft i den 

retning. 

Endvidere må man kunne påstå, at det med det nye år må være særdeles mærkbart, at der ude i 
yderdistrikterne og bygderne i særlig grad må kunne mærkes, at priserne på el og vand er sænket 
så meget som de er, men nej der er ikke sket mærkbare ændringer i forbrugsvarer og andre ydelser 
der kan mærkes af forbrugerne. Således er der jo Pilersuisoq butikker derude, som stadig har 
mærkbart høje priser i bygder og yderdistrikter i forhold til byerne. Det er jo sådan, at man om 
sommeren nærmest kan tjene penge på, at tage til de nærliggende byer og handle – hvor der er 
konkurrence – fordi de er så meget billigere end Pilersuisoq butikkerne, 
 

Jeg ønsker, at mit spørgsmål besvares indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage. 

 


